

本署檔案
OUR REF: EP62/F2/3 Pt. III
來函檔案
YOUR REF:
電話
TEL NO: (852) 2835 1190
圖文傳真
FAX NO: (852) 2305 0453
電子郵件
E-MAIL: psolee@epd.gov.hk
網址
HOMEPAGE: <http://www.epd.gov.hk>

Environmental Protection Department
Environmental Compliance Division
Territorial Control Office
25th Floor, Southorn Centre,
130 Hennessy Road,
Wan Chai, Hong Kong



環境保護署
環保法規管理科
總區辦事處
香港灣仔
軒尼詩道一百三十號
修頓中心廿五樓

環保工程商會有限公司
香港銅鑼灣希慎道 18 號 9 樓

敬啟者：

非法擺放廢物的定額罰款將調高至 6,000 元

現屆政府銳意提升本港環境衛生，而環境保護署亦一直以多管齊下的方式打擊非法棄置廢物（包括建築廢物），致力保護環境並回應公眾對香港成為更宜居城市日益殷切的期望。

本署現提醒貴公司《2023 年罰款及定額罰款（公眾地方潔淨及阻礙）（雜項修訂）條例》（「修訂條例」）即將在本年 10 月 22 日生效。根據修訂條例，非法擺放廢物的定額罰款金額將由 1,500 元提高至 6,000 元。

本署促請貴會提醒各會員有關修訂條例的生效，並妥善將廢物運送至政府的廢物處置設施，避免因非法棄置廢物而被定額罰款 6,000 元甚至被檢控。

上述資料詳見隨附的宣傳單張。

謝謝你對環境保護的支持。如有查詢，請致電 2150 8003 與葉先生或 2835 1052 與本署郭先生聯絡。

環境保護署署長

（ 李瑞安



代行)

二零二三年九月二十二日

22 September 2023

To whom it may concern,

Fixed Penalty for Unlawful Depositing of Waste Raised to \$6,000

The current-term Government is determined to enhance the environmental hygiene in Hong Kong and the Environmental Protection Department (“the EPD”) has been tackling illegal disposal of waste (including construction waste) with a multi-pronged approach to protect the environment and meet growing public expectation for a more liveable city.

I am writing to remind your company that the level of fixed penalty for unlawful depositing of waste raises from \$1,500 to \$6,000 starting from 22 October 2023 with the effect of Fines and Fixed Penalties (Public Cleanliness and Obstruction) (Miscellaneous Amendments) Ordinance 2023 (“Amendments Ordinance”).

We would also urge your association to remind your members about the implementation of the Amendments Ordinance and to properly dispose of waste at government waste disposal facilities to prevent being fined by fixed penalty up to \$6,000 or even prosecuted for illegal disposal of waste.

You may refer to the appended publicity leaflet for details.

Thank you for your support in protecting the environment. For enquiry, please contact Mr. Yip at 2150 8003 or Mr. Kwok at 2835 1052.

Yours faithfully,



(Philip S.O. Lee)

for Director of Environmental Protection